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 تاکید رئیس قوه قضائیه بر تعیین تکلیف کیفیت
 و کمیت خودرو

رئیس قوه قضائیه گفت: نکاتی درباره خودرو که از مسائل مورد نیاز مردم است 
مغفول مانده که باید پیگیری شود.به گزارش اقتصادسرآمد، حجت الاسلام و 
المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در نشست شورای عالی قضایی با اشاره 
به مسئله خودرو که مورد نیاز همه مردم اســت گفت: سال گذشته اجازه ای 
گرفته شد از شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا تا درباره قیمت گذاری 
خودرو تصمیم گیری شود و تاکید داشتند که قیمت گذاری از شورای رقابت 
گرفته شود و قول دادند که هم کیفیت بالا رود و هم کاهش قیمت داشته باشیم 
که از آن تاریخ شش ماه می گذرد و هنوز اتفاقی نیفتاده است.وی گفت: درسال 
۱۴۰۰ تولید خودرو از سال قبل هم کمتر بوده بنابراین مسئله خودرو به صورت 
جدی پیگیری و درباره کیفیت و قیمت تعیین تکلیف شود.آقای محسنی اژه ای 
در ادامه با اشاره به ضرورت توجه ویژه به قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت افزود: برخی دستگاه ها، آئین نامه ها و دستورالعمل هایی را باید در این 
خصوص تهیه می کردند که عدم توجه به این قانون منتهی به دریافت تذکر آن ها 
شده است.رئیس قوه قضائیه تاکید کرد: درباره اجرای این قانون و نهاد هایی که 
بی توجهی می کنند به تذکر بسنده نشود تا هر چه زودتر تکالیف تعیین شده 

در این خصوص اجرا شود.

گروه های تروریستی به سزای عمل خود خواهند رسید
سخنگوی سپاه پاســداران تأکید کرد: اراذل و اوباش و تفاله های گروه های 
تروریستی وابسته به استکبار و صهیونیسم جهانی به سزای عمل جنایتکارانه 
خود خواهند رسید.به گزارش اقتصادسرآمد، سردار رمضان شریف سخنگو 
و مســئول روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اســلامی در واکنش به 
جنایت تروریستی عصر روز )یکشنبه( عوامل استکبار و صهیونیسم جهانی، 
ضمن تبریک و تسلیت شهادت سردار رشــید اسلام صیاد خدایی به محضر 
رهبر عظیم الشأن انقلاب اسلامی، خانواده معظم و آحاد همرزمان شهید عزیز 
در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و جبهه دفاع از حرم اهل بیت)ع( گفت: این 
شهید گرانقدر عمر خود را در مجاهدت برای حضور در صحنه های نیاز کشور 
و نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران و صیانت از استقلال و امنیت ملت و 
میهن عزیزمان سپری کرد و سرانجام در اوج مظلومیت هدف کینه اجیرشدگان 
ســرویس های اطلاعاتی نظام سلطه و صهیونیســم جهانی قرار گرفت.وی 
با تأکید بر اینکه اراذل و اوباش و تفاله های گروه های تروریســتی وابسته به 
استکبار و صهیونیسم جهانی به سزای عمل جنایتکارانه خود خواهند رسید، 
گفت: قطعاً دشمن با ارتکاب اعمال جنایتکارانه علیه ملت ایران و امت اسلامی 
به ویژه مجاهدان و رزمندگان دلاور و پیشــتاز حاضر در میدان امنیت، راه به 
جایی نخواهد برد و شهادت سردار سرافراز صیاد خدایی؛ عزم و اراده پاسداران 
انقلاب در صیانت از امنیت و اقتدار ملی و مقابله قاطع با دشمنان این سرزمین 
به ویژه رژیم تروریستی آمریکا و رژیم جعلی، جنایتکار و موقتی صهیونیستی 

را مستحکم تر می سازد.

 کمیته ای برای بررسی ترور شهید صیاد خدایی
 تشکیل شده است

رئیس شورای امنیت کشور درباره ترور شــهید حسن صیاد خدایی گفت: با 
همکاری و هماهنگی نهادهای نظامی و امنیتی کمیته ای تشکیل شده و موضوع 
در دست بررسی است.به گزارش اقتصادسرآمد، احمد وحیدی وزیر کشور 
در نشست کمیسیون  امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس حاضر شد و ابعاد 
امنیتی و پیامدهای اجتماعی طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها را 
شرح داد.وزیر کشــور با بیان اقدامات دولت به ویژه رییس جمهوری برای 
اجرای این طرح یادآور شــد:  در زمان اجرای این طرح شاهد افزایش قیمت 
مواد غذایی در جهان بودیم. امنیت مواد غذایی به یک مساله مهم جهانی تبدیل 
شده است و برخی از کشورها به شدت در حال  ذخیره کالاهای اساسی هستند.
وحیدی خاطرنشــان کرد: با توجه به تمهیدات انجام شده و تامین کالاهای 
اساسی، امروز مشکل خاصی در این زمینه وجود ندارد.در این نشست، تعدادی 
از اعضای کمیسیون امنیت ملی سوالاتی را درباره ابعاد اقتصادی طرح و اجرای 

هر چه بهتر آن مطرح کردند

سامانه موشکی باور ۳۷۳ به چرخه عملیاتی یگان های 
پدافندی پیوست

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با بیان اینکه سامانه موشکی باور ۳۷۳ به 
طور کامل به چرخه عملیاتی یگان های پدافندی پیوسته است، گفت: امروز 
افزایش تــوان رزم و مولفه هــای آمادگی دفاعی نیــروی پدافند. به گزارش 
اقتصادسرآمد، امیر علیرضا صباحی فرد، فرمانده نیروی پدافند هوایی ضمن 
گرامیداشت سالروز آزادسازی خرمشــهر و نیز تبریک و تسلیت به مناسبت 
شهادت سرهنگ پاسدار صیاد خدایی، اظهار داشت: امروز اشراف اطلاعاتی 
نیروی پدافند هوایــی ارتش به صدها کیلومتر فراتــر از مرزها ارتقاء یافته و 
همین موضوع امنیت و آسودگی خاطر هموطنان را بیش از پیش تضمین کرده 
است.امیر صباحی فرد با بیان اینکه سامانه موشکی باور ۳۷۳ به طور کامل به 
چرخه عملیاتی یگان های پدافندی پیوسته است، گفت: امروز افزایش توان 
رزم و مولفه هــای آمادگی دفاعی نیروی پدافند جهشــی چند برابری را طی 
می کند.فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، اظهار داشت: سامانه های راداری 
مانند مراقب، معراج ۴، کاوش، فتح ۱۴، شــهاب و نیز سامانه های درگیری و 
موشکی برد کوتاه مانند جوشن، برد متوسط مانند تلاش، مرصاد و ۱۵ خرداد، 
و همچنین ســامانه های توپخانه ای، جنگالی و الکترونیکــی به طور کامل با 
توانمندی متخصصان داخلی و کارکنان فنی و متخصص این نیرو در چرخه 
عملیاتی قرار گرفته اند.وی با اشــاره به اینکه قدرت پهپــادی نیروی پدافند 
کاملًا ملموس اســت و روندی مطلوب و رو به جلو را طی می کند، ادامه داد: 
برای اولین بار در سطح نیروهای مسلح تست سرد و گرم رهگیری با موشک 
آذرخش به وسیله پهپاد با موفقیت انجام شــد؛ نیروی پدافند هوایی در زمینه 
علوم پدافندی تمامی ناممکن ها را به ممکن تبدیل کرده و امروز حتی صادر 

کننده علوم پدافندی به سایر کشورها است.

آمار واکسیناسیون ایران، ۱۵ درصد بیش از شاخص جهانی 
ایمنی جمعی

به گفته وزیر بهداشت، ۷۵ درصد مردم کشورمان واکسن زنده اند و ایران جزو 
کشورهای بسیار پیشرو در این زمینه اســت.به گزارش اقتصادسرآمد،  بهرام 
عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در مجمع  جهانی سلامت 
که پس از سه ســال وقفه با حضور وزرای بهداشت تمامی کشورهای جهان 
در ژنو سوئیس آغاز به کار کرد، ضمن تشکر از شجاعت، صبوری و همراهی 
مردم ایران در شکست کرونا گفت: تک رقمی شدن تلفات این همه گیری در 
کشورمان تعجب و حیرت وزراء و کارشناسان بهداشت و درمان جهان را به 
همراه داشته است.وی افزود: شکست کرونا و تک رقمی شدن تلفات آن یکی 
از افتخارات بزرگ ملت ایران است و  ما الان هر جا راه می رویم سرمان را بالا 
می گیریم . مردم، کشور را ســربلند کردند و بواسطه این همراهی جمهوری 
اسلامی ایران الان سربلندتر از قبل شده است.وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی گفت:  در حال حاضر برخی از این کشورهای غربی و اروپایی و خود 
آمریکا به رغم تمامی امکانات، این همه مرگ و میر کرونا دارند، اما وقتی می 
بینیم کرونا در کشــورمان به این حد کاهش یافته است و مردم به راحتی می 
توانند سفر بروند و کارهایشان را انجام دهند، این باعث افتخار ماست.پزشکان 
حاضر در ژنو اعلام کردند نرخ واکسیناسیون کووید ۱9 باید روی 6۰ درصد 
باشد تا ایمنی جمعی ایجاد کند این در حالیست که به گفته وزیر بهداشت ۷۵ 
درصد مردم کشورمان واکسن زنده اند و ایران جزو کشورهای بسیار پیشرو 
در این زمینه است.عین اللهی گفت: زیرساخت های بومی مهیا شده برای تولید 
واکسن کرونا در کشور می تواند در مقابل دیگر تهدیدات بهداشتی نیز به کار 
آید از جمله بیماری  آبله میمون.بر اساس اعلام مرکز روابط عمومی وزارت 
بهداشــت، دیدار با معاون رئیس جمهور ســوئیس از دیگر برنامه های روز 
نخست وزیر بهداشت در ژنو بود.عین اللهی از سفر هیات سوئیسی به ایران تا 
سه ماه آینده خبر  داد تا درباره دارو، تجهیزات پزشکی و بحث های اقتصادی 

مذاکره ادامه یابد.

فتح خرمشهر و قهرمانان اقتصادی

ملتی تمدن ساز است که قهرمان ساز باشد. ملتی که 
نتواند قهرمان بسازد، نمی تواند ماندگار بماند تا چه 
رسد به آن که تمدن بسازد. نقش قهرمان در ساخت و 
ساز تمدن و بالندگی فرهنگ یک ملت، چنان  است 
که کشورها، میلیاردها برای ساخت و پرداخت یک 

قهرمان، هزینه می کنند. 
کشور تازه تاسیسی مانند امریکا که از پیشینه تاریخی 
خاصی برخوردار نیســت، با صرف میلیاردها دلار با 
گرته برداری از تاریخ ســایر ملل، سال هاست که در 
تلاش است برای خود قهرمان بسازد و الگوی فکری 
و رفتاری نســل های خود را تأمین کند؛ زیرا او نز به 
خوبی به نقش محوری قهرمان برای بالندگی فرهنگی 
و تمدنی واقف است. جالب اســت بدانیم که آنها با 
گرته برداری از سرداران بزرگ ایرانی، قهرمانان ملی 
سایر کشورها و حتا حماسه عاشورا، شخصیت هایی 
مانند راکی و رامبو را طراحی کــرده و با بهره گیری 
از ســینما، نهایت هزینه و تلاش کرده  و می کنند تا 
قدرت، هیجان، نترسی و پیروزی را به فرهنگ فکری 

و رفتاری نسل های خود وارد کنند.
تاریخ باشــکوه و دیرینه ایران زمین، زمینه و ظرفیت 
ســاخت و پرداخت قهرمــان را داشــته و دارد. با 
خمیرمایه فرهنگ شــیعی، قهرمان ایرانی-اسلامی 
بروز کرده که هم از شــخصیت فکــری و اخلاقی 
برخوردار اســت و هم از جنم و صولت و شــکوه 

قدرت و شهامت. 
حماسه بزرگ و ملی فتح خرمشــهر، عرصه بروز و 
ظهور قهرمان های متعدد و با شکوهی بود که هر کدام 
برای افزایش اعتماد به نفس یک ملت کافی اســت. 
سهام خیام، محمود،حسین فهمیده برای نسل نوجوان، 
حسین علم الهدی برای نسل جوان و تحصیل کرده، 
محمد جهان آرا برای بزرگ ترها و بسیاری دیگر از 

قهرمانانی که شوربختانه کمتر شناساندیم.
در این اندیشه، »خرمشــهر« یک قهرمان دیگر است. 
سرزمینی که در خون نشســت اما قامت نشکست. 
برخاست و باعث هیجان و غیرت و باور ملت شد و به 
ایران و ایرانی ثابت کرد که »می توان«. خرمشهر برای 
ملت ایران، صرف فعل توانستن شد و نماد باور ملی 

است برای تحقق هر غیرممکن دیگر.
وقتی ما می توانیم در جنگی نابرابر در مقابل ۴۳ کشور 
جهان، حماسه فتح خرمشــهر بسازیم، می توانیم هر 
فتح دیگری در هر زمینه دیگر هم داشته باشیم. قهرمان 
های ما در همه عرصه ها قابل خلق و پیدایش هستند؛ 
فقط باید آن هــا را دید. آن ها را حمایــت کرد و به 

وجودشان افتخار کرد.
بی توجهی به قهرمان، درد بی درمان هر جامعه است. 

رومن رولان فرانسوی بسیار نیک می گوید:
جامعه ای که در ســاخت یک قهرمان شرکت نکند، 

جامعه بدبختی است. 
به بیان دیگر، جامعه خوشبخت، جامعه ای است که 
در ساخت قهرمان شــرکت کند تا موجب افتخار و 

شکوه بیشتر برای خود و نسل های خود شود.
باید اعتــراف کرد که بــه خرمشــهرقهرمان- مانند 
دیگرقهرمان های مقاوم و سلحشــور مانند دزفول، 
گیلان غرب، آبــادان و...- کم توجه بــوده ایم. فتح 
خرمشهر را به عنوان یک دستاورد بی نظیر و باشکوه، 
تبدیل به یک فرهنگ عمومی و رفتاری نکردیم. سوم 
خرداد، تبدیل به یک جشن باشــکوه ملی نشد. بچه 
های فتح خرمشهر، رو به فراموشی رفتند. آن هیجان 
ملی که موجب اعتماد به نفس ملی، نشاط ملی، باور 
ملی و قدرت فرهنگی و تمدنی می شود، کجاست؟ 
گوهر پرارزشی با خون نوجوانان و جوانان این مرز 
بوم اسلامی، کشف و استخراج کردیم، اما خوب از 

آن بهره برداری نکرده و نمی کنیم! چرا؟
هنوز دیر نشــده اســت. هنوز امکان جبران هست. 
باید به ارزش های فتح خرمشهر برگردیم. باید قبول 
کنیم که فتح خرمشهر، مهر تایید فتح های دیگرما به 
خصوص در شــرایط فعلی در حوزه اقتصاد است. 
قهرمانان اقتصادی را کشــف کنیم و گرامی بداریم. 
دزدان و اختلاسگران را بیشتر از قهرمانان اقتصادی 
می شناســیم و این دلیل ضعف مفــرط ما در گرامی 

داشت قهرمانان اقتصادی است. 
قهرمانان در حوزه جنگ، فتح خرمشــهر را برای ما 
به یادگار گذاشــتند. با تبعیت از این سلحشوران، به 
نگاهی فرهنگی و دقیق، مهربانانه به سمت قهرمانان 
اقتصادی برگردیم، آن ها را بیــش از پیش به جامعه 
معرفی کنیم تا وجودشان باعث امید و دلگرمی برای 

همه مردم شود.
یاد و خاطره فتح خرمشهر و دلاوران ایران زمین که 
موجب افتخار و سربلندی ما شدند را گرامی می داریم 
و توصیه می کنیم از فتح خرمشــهر برای فتح الفتوح 
اقتصادی هم اســتفاده کنیم و بار دیگر غیرممکن را 

ممکن کنیم.

اقتصاد جامعه

امضای ۱۲ سند همکاری در حوزه های مختلف بین ایران و عمان
ایران و عمان در جریان سفر یک روزه رئیسی به مسقط، ۱۲ سند همکاری در حوزه های سیاسی، حمل و نقل ، همکاری های دیپلماتیک، اقتصادی و گردشگری امضا کردند.

به گزارش اقتصادسرآمد، »سید ابراهیم رئیسی« صبح روز دوشنبه )دوم خرداد( در راســتای تقویت دیپلماسی همسایگی و گسترش همکاری های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی 
به دعوت »هیثم بن طارق آل سعید«، سلطان عمان، به این کشور سفر کرد. در این سفر ۱۲ سند همکاری میان مقامات ارشد دو کشور در حوزه های انرژی، سیاسی، حمل و نقل، 
همکاری های دیپلماتیک، روابط تجاری و اقتصادی، علمی، محیط زیست و ورزشی به امضا رسید.این اســناد توسط وزرای امور خارجه، صنعت، معدن و تجارت، نفت، راه و 
شهرسازی و رئیس سازمان توسعه تجارت کشورمان و همتایان عمانی آنها به امضا رسیده است.این پنجمین سفر خارجی آیت الله رئیسی در طول دوره فعالیت دولت سیزدهم و 
نخستین سفر رئیس جمهوری اسلامی ایران به عمان در دوره سلطان جدید این کشور است و پیشتر در راستای ایجاد زمینه های گسترش روابط اقتصادی و تجاری ایران و عمان، 

هیأتی ۵۰ نفره از تجار و فعالان اقتصادی ایران هفته گذشته به این کشور سفر کردند.

یادداشت

گروه سیاسی - محمد آیتی- روزهای 
سخت اقتصادی همچنان ادامه دارد و با 
وجود روی کار آمدن دولت ســیزدهم، 
همچنان گشایش خاصی در حوزه اقتصاد و معیشت 
مردم رخ نداده و حتی به باور برخی، وضع به مراتب 

بدتر از گذشته هم شده است.
آزادسازی قیمت چهار کالای اساسی )مرغ، تخم مرغ، 
روغن و لبنیات( مدتی است که بازار را ملتهب و این 
التهاب، اثرات منفی خود را در قیمت کالاهای دیگر 
هم نمایان کرده است.از طرفی، برخی معتقدند روند 
کاری دولت ســیزدهم، مثبت و رو به جلو است و به 
مرور اثرات این تحرکات بر همگان ثابت خواهد شد.

یکی از افرادی کــه به آینده کاری دولت ســیزدهم 
امیدوار است »مهدی سعادتی« نماینده بابل در مجلس 
شورا اسلامی می باشــد. او به اقتصاد سرآمد گفت: 
کشــور، هم دارای چشم انداز ۲۰ ســاله است و هم 
چندین برنامه توسعه پنج ســاله را در طی سال های 
گذشــته انقلاب، ارائه داده اســت. از طرفی، بودجه 
سالیانه کشور هم، به عنوان مهمترین سند مالی کشور، 
با نظر دولــت و مجلس و نظارت شــورای نگهبان 
تصویب و اجرا می شود.وی افزود: به اعتقاد من، برای 
اینکه امورات کشور، روند درست تری به خود بگیرد، 
شاید بهتر بود که اصلاح ساختار در نظام رخ می داد. به 
باور من، نظام ولایی - ایالتی بهترین نسخه برای کشور 
است، یعنی همان طور که در دوره ای، نخست وزیری 
را حذف کردیم، می شد ریاست جمهوری را حذف 
کرد تا کار به دست ولی فقیه سپرده می شد و از طرفی، با 
تمرکززدایی از پایتخت، به استانداران، قدرت سیاسی 

و اجرایی بیشتر داده می شد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تصریح کــرد: در حــال حاضر، با وجــود فرامین و 
تاکیدات رهبر معظم انقلاب، گاهی شاهد این هستیم 

که این نظرات به دست فراموشی سپرده می شود.
این چهره اصولگرای مجلس اظهار داشت: ما در کشور 
برای اداره امور، بهانه کمبود قانون نداریم، اما در این 
۱۰ – ۱۲ سال با وجود دغدغه رهبر معظم انقلاب در 
خصوص مسائل اقتصادی و معیشتی، شاهد اراده قوی 
و کافی از سوی دولت ها نبودیم. اگر شعارهای سال 

و محورهایی که مقام معظــم رهبری، تبیین کردند را 
عملیاتی می کردیم، وضع غیر از شرایط موجود بود.

نماینده بابل در مجلس شــورای اسلامی یادآور شد: 
باید مسیر تمرکززدایی از پایتخت با جدیت دنبال شود. 
باید استانداران، اختیارات بیشتری برای تصمیم گیری 
داشته باشند. موفقیت در همه حوزه ها از جمله اقتصاد، 
در کوتاه کردن مسیر پیچیده بوروکراسی اداری است. 
کشورمان، هم دارای افراد توانمند است و هم، ظرفیت 
بالایی به لحاظ منابع دارد که اگر اراده ها به میدان بیاید، 

شرایط به نفع مردم تغییر خواهد کرد. 
مهدی سعادتی افزود: یکی از روندهای امیدوارکننده 
در دولت سیزدهم، جدی ترشدن در موضوعاتی مثل 
اشتغال و دانش بنیان اســت. بنده به عینه می بینم که 
دولتمردان با برنامه در این دو حوزه در حال کار کردن 
هستند تا ان شاا... شعار سال هم محقق شود. از سوی 
دیگر، دولت به دنبال رفع انحصارطلبی است که این 
هم قابل ستایش می باشد.وی با اشاره به اینکه وضع 
نابســامان اقتصادی کنونی ریشه در زمین سوخته ای 
دارد که دولت قبل به دولت سیزدهم تحویل داده است، 
گفت: نباید اتفاقات این روزها را به پای دولت سیزدهم 

نوشت، چون تصمیمات گذشته و زاییده تفکر دولت 
قبل، باعث چنین وضعی شده است و البته مولفه های 

دیگر که باید آن ها را هم تا حدی دخیل دانست.
عضو مجمع نمایندگان استان مازندران تصریح کرد: 
سامان دادن به امور اقتصادی کشــور، زمان بر است 
و در این راســتا، مجلس هم، آماده هم نوع همکاری 
می باشد. هرچند برای اصلاح امور، قوانین و مقررات 
فعلی، کافی است، اما اگر دولت نظری دارد، ما در قوه 
مقننه آماده ایم با تعامل، خواسته آن ها را برآورده کنیم.

نماینده بابل اظهار داشــت: این روزها، اولویت یک 
کشور، اصلاح ساختار اقتصادی که در نهایت منجر 
به اقتصاد پویا و بهبود معیشت مردم شود، است. برای 
رسیدن به این مهم، دولت نیازمند همکاری متقابل مردم 
می باشد، هرچند پیش از آن باید روی به اعتمادسازی 
جامعه بیاورد که آن ها هم حس صداقت به دولت داشته 
باشند.سعادتی در ادامه بیان کرد: جراحی اقتصادی، 
کاری مهم و البته حساس است. به طور مثال، حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی که آلوده به فســاد بود، ضرورت 
داشت که انجام شــود. این کار در پی خود، التهاباتی 
هم دارد که باید با تعامل و همکاری دولت و مردم حل 

شود تا پس از مدتی، اثرات آن بر همگان روشن شود.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت: به اعتقاد من، بسته جامعه اقتصادی دولت بهتر 
بود که از قبل تدوین می شد و کار اقناع سازی جامعه 
صورت می گرفت. همچنین باید پیوست رسانه ای و 
امنیتی آن به درستی انجام می شد. از طرفی، همه قوا و 
دستگاه های ذیربط می بایست، زیرساخت های این امر 
را آماده می کردند، ولی در این بخش ها، کار با ضعف 

پیش رفت.
وی افزود: سامان دهی ۲۰ تا ۳۰ میلیارد دلار در حوزه 
حامل های انرژی، ۷۳ هزار میلیــارد تومان در حوزه 
دارو، 6۰ هزار میلیارد تومان در حوزه گندم و ۴۰ هزار 
میلیارد تومان در حوزه نهاده های دامی، کاری سخت 
اســت که نیاز به برنامه و خردجمعــی دارد. اگر این 
کارهای مهم، درست و منطقی صورت بگیرد، آنگاه 

اثرات مثبت آن بر سر سفره مردم دیده خواهد شد.
نماینده بابل یادآور شد: اصلاح ســاختار اقتصادی 
کشــور، مثل کار فرهنگی می باشد، یعنی نیاز به زمان 
است. به طور مثال، صندوق کارآفرین امید که اکنون 
به صندوق عدالت پیشرفت تبدیل شده است، هدفش 
کمک به رشد هشــت درصدی اقتصاد می باشد که 
تحقق این موضوع، بخشی از آن، به مجلس برمی گردد.
سعادتی در پاسخ به اینکه آیا مجلس تاکنون مراعات 
دولت را کرده است؟ گفت: مجلس انقلابی با هیچ کس 
تعارف ندارد. جایگاه مجلس، بسیار بالاست و حریت 
دارد. مجلس، تنها باید منافع کشور و مردم را درنظر 
بگیرد و قرار نیست اگر مشکلی را دیدیم، کوتاه بیاییم. 
از طرفی، معتقدم به اینکه سریع به دولت نمره منفی 

بدهیم تا کار در دست انداز هم بیفتد، نیستم.
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس در پایان خاطرنشان کرد: تیم اقتصادی دولت 
پراکنده است و شخص رییس جمهور باید این بخش 
را سامان دهد. از نظر من، وزارت اقتصاد، صمت، جهاد 
کشاورزی و کار با ضعف هایی روبروست که امیدوارم 
با کاری متمرکز و کارشناسی، اوضاع نظم و نسق پیدا 
کند.مقوله نظام ولایی ایالتی بــرای تحریریه اقتصاد 
سرآمد عنوان قابل تاملی است. تصمیمبر این است در 

همین رابطه کنکاش های عمیق تری صورت پذیرد.

سعادتی،عضو کمیسیون امینت ملی مجلس در گفت وگو با »اقتصاد سرآمد« می گوید

 نظام ولایی– ایالتی بهترین نسخه برای کشور است 

برگزیده ها

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: بیش از چهل است 
که بیگانگان می خواهند ما را در مسیر خواسته ها و منافع 
خود قرار دهند اما نتوانسته اند.به گزارش اقتصادسرآمد، 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی صبح در نخستین 
رویداد بین المللی خصوصی ســازی در اقتصاد ایــران که در محل 
سالن اجلاس سران برگزار شد، با بیان اینکه امروز اقتصاد مهم ترین 
عرصه تحول خواهی در کشور است، گفت: اقتصاد دولتی و متمرکز، 
مهم ترین پاشنه آشــیل ما در اقتصاد است. این معضل زخم کهنه ای 
است که چندین دهه اخیر سایه سنگین آن بر کشور افتاده است.وی 
بیان کرد: طبیعتاً بزرگانی حضور دارند کــه در حوزه علم اقتصاد و 
بنگاه داری باتجربه، صاحب نظر و پیشکسوت هستند. بنابراین وارد 
بحث های تخصصی و جزئی در این حوزه نمی شوم، اما از آنجا که 
ممکن است در بخش دوم صحبت هایم نقدهای جدی در این باره 
داشته باشم، بهتر است در ابتدا به نکته افتخارآمیزی در کشور اشاره 
کنم.رئیس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: امروز در کشور از 
نعمت بزرگی برخوردار هستیم که به علت مشکلاتی که داریم کمتر 
به آن توجه کرده ایم. استقلال، نعمتی اســت که خداوند در قرآن از 
آن به عنوان یــک هدیه و موهبت بزرگ از طــرف خود به مردم یاد 
کرده است و آن نعمت استقلال، عزت و هویت است.وی ادامه داد: 
استقلال نعمتی اســت که باید در یک جامعه و حکومت، حرمت، 
استقلال و آزادی آن حکمرانی حفظ شود و دیگران نتوانند برای آن 
تصمیم بگیرند. تاریخ کشور ما فراز و نشیب بسیاری داشته و علاوه 
بر نقاط روشن، نقاط تاریکی نیز در آن وجود دارد. زمان هایی بوده که 
سفیر یک دولت خارجی برای همه چیز کشور ما تصمیم می گرفت. 
بنابراین باید قدر نظام مقدس جمهوری اســلامی را که هویت ملی 
و اســلامی ما را حفظ کرده و به ما اســتقلال داده است که خودمان 
برای خودمان تصمیم می گیریــم، بدانیم.قالیباف تاکید کرد: بیش از 
چهل است که بیگانگان می خواهند ما را در مسیر خواسته ها و منافع 
خود قرار دهند اما نتوانسته اند. این مردم و این انقلاب، علیرغم همه 
ســختی ها با اقتدار و پیروزی در مقابل آنها ایســتادگی کرده است. 
همیشه در مسیر سختی های این کوه، باید نگاهی که به قله داریم را 
حفظ کنیم و آن را در ابعاد مختلف زندگی نیــز نگاه داریم، آنچنان 
 که اگر کســی بخواهد روی اســتقلال ما پای بگذارد، در مقابل آن

 ایستادگی کنیم.رئیس مجلس شورای اســلامی متذکر شد: نعمت 
اســتقلال، عظمت و بزرگی و افتخار کشور ماســت که گاهی میان 
مشکلات کشور نادیده گرفته می شــود و پنهان می ماند. ما به عنوان 
یک ایرانی و یک مسلمان آماده هستیم جان و مال خود را بدهیم ولی 

هرگز کسی نتواند پا روی عزت و شرف ما بگذارد.

معاون اقتصادی رئیــس جمهور گفت: دولت برنامه 
ریزی ۲ ساله ای برای تامین و ذخیره کالاهای اساسی 
در کشور انجام داده اســت تا در بحث امنیت غذایی 
دچار مشکل نشویم.به گزارش اقتصادسرآمد، محسن 
رضایی در جریان سفر خود به خوزستان و در حاشیه بازدید از 
بندر امام خمینــی و انبارهای ذخایر کالاهای اساســی در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: برنامه ریزی شــده تا با تقویت تولید 
داخل و واردات کالاهای اساســی و کشاورزی به امنیت غذایی 
کشور لطمه ای وارد نشــود.وی گفت: امنیت غذایی در سطح 
جهان در شرایط خاصی است و اولین زنگ خطر امنیت غذایی 
از ۲ سال پیش با شــیوع کرونا و ویروس های همه گیر به صدا 
در آمد.معاون اقتصادی رییس جمهور  افزود: تغییر اقلیم و گرم 
شدن زمین دومین عامل به خطر انداختن امنیت غذایی در دنیا و 
سومین هشدار نیز جنگ اوکراین و روسیه است.وی افزود: این 
ســه مورد امنیت غذایی جهان را با تغییر و تحول اساسی مواجه 
کرده است و کشورهای بزرگ به دنبال یک برنامه ۱۰ ساله برای 
امنیت غذایی خود هستند.رضایی در ادامه در خصوص بندر امام 
خمینی اظهار داشت: یکی از ظرفیت های مهم بندری کشور بندر 
امام خمینی است که ظرفیت بالایی دارد و در طول سال می توان 
۷۰ میلیون تن کالا را از این بندر صــادر و وارد کرد به طوریکه 
در سال گذشــته ۴۸ میلیون تن مبادله ،تخلیه و بارگیری کالا در 
این بندر انجام شد.معاون اقتصادی رئیس جمهور ادامه داد: در 
ابتدای امســال ۲ میلیون و 6۰۰ هزار تن کالا از طریق بندر امام 
خمینی وارد و ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تن کالا خارج شده است و در 
حال حاصر سه میلیون تن کالا در انبارهای این بندر ذخیره شده 
است.وی با بیان اینکه با این وجود به این شرایط اکتفا نمی کنیم 
گفت:قبلا ســالانه به فکر ذخایر کالا بودیم اما در حال حاضر با 
توجه به شرایط ذخایر محصولات کشاورزی در دنیا باید برنامه 
ریزی ها را ۲ ساله کنیم و بعد به فکر برنامه ریزی ۱۰ ساله باشیم تا 
نگرانی از نظر کالاهای اساسی و امنیت غذا نداشته باشیم.معاون 
اقتصادی رییس جمهور با بیان اینکه بندر امام تجهیزات و اسکله 
های خوبی دارد هدف از سفر خود به استان خوزستان را بازدید 
از انبارهای ذخیره کالای بندر امام خمینی عنوان کرد و گفت: با 
نظارت بیشــتر از وضعیت کالاهای ذخیره شده در انبارهای این 
بندر ،برنامه ریزی لازم برای رفــع برخی کمبودها اقدام خواهد 
شــد.وی با بیان اینکه برنامه ریزی لازم برای خرید این کالاها 
انجام می شود اظهار داشــت:در مدت سه ماه گذشته سه میلیارد 

دلار خرید کالا برای کشور صورت گرفته است.

معاون سیاسی وزارت امورخارجه گفت:دستیابی به صلح و 
تامین ثبات بین المللی در سایه فقر و تبعیض و بی عدالتی در 
گستره جهان، سرابی بیش نیست و نقش آفرینی بین المللی 
ایران و آفریقای جنوبی، تهدیدکننده منافع هیچ ملت مستقلی نیست.به 
گزارش اقتصادسرآمد، علی باقری معاون سیاسی وزارت امور خارجه در 
دیدار با خانم کاندیت ماشگو دلامینی معاون وزیر امور خارجه جمهوری 
آفریقای جنوبی و هیات همراه، در قالب دهمین نشست کمیته مشورتی 
سیاسی وزارت خانه های امور خارجه دو کشور با تاکید بر این نکته که 
همکاری های ایــران و آفریقای جنوبی نباید محــدود به تامین نیازهای 
کوتاه مدت دو کشور باشد، اظهار داشت: افق همکاری های ایران و آفریقای 
جنوبی باید فراملی و بلندمدت باشد و تنوع بخشی به همکاری ها در کنار 
توسعه مناسبات باید در دســتورکار روابط ایران و آفریقای جنوبی قرار 
گیرد.معاون سیاسی وزارت امور خارجه افزود: دستیابی به صلح و تامین 
ثبات بین المللی در سایه فقر و تبعیض و بی عدالتی در گستره جهان، سرابی 
بیش نیست و نقش آفرینی بین المللی ایران و آفریقای جنوبی، تهدیدکننده 
منافع هیچ ملت مســتقلی نیســت، چرا که همکاری دو کشور مبتنی بر 
سیاست های ثبات ساز، امنیت آفرین و عدالت جوی ایران و آفریقای جنوبی 
در عرصۀ بین المللی است. باقری با اشاره به ظرفیت های سیاسی، اقتصادی 
و راهبردی ایران و آفریقای جنوبی که مسئولیت های سنگین منطقه ای و 
بین المللی را متوجه دو کشور می کند، گفت: توسعۀ همکاری های ایران 
و آفریقای جنوبی یک ضرورت برای مقابله با یک جانبه گرایی و ترویج 
چندجانبه گرایی است.معاون سیاســی وزارت امور خارجه  با استناد به 
ماندگاری و آموزندگی مقاومت موفق مردم آفریقای جنوبی در برابر ظلم 
و نقض فاحش و آپارتاید نزد افکار عمومی جهانی و کشورهای مستقل 
گفت: ناقضان حقوق ملت ایران به دلیل اعمال و حمایت از تحریم های 
یک جانبه و غیرقانونی دقیقاً همان ناقضان حقوق مردم آفریقای جنوبی 
در قالب حمایت از رژیم آپارتاید هستند و از آن جا که تنوع و گستردگی 
نقض حقوق بشــر دو ملت ایران و آفریقای جنوبی توســط غربی ها در 
جهان بی نظیر است، تهران و پرتوریا میتوانند پرچم دار جهانی صیانت از 
حقوق بشر در برابر غربی های مدعی باشند.خانم کاندیت ماشگو دلامینی 
نیز در این دیدار با اشاره به همه گیری بیماری کرونا طی دو سال گذشته 
که باعث بروز نابرابری های بیشتر در مناسبات جهانی شده، شتاب بخشی 
بیشتر به توسعۀ سطح مناســبات موجود و ورود به عرصه های جدید در 
همکاری های اقتصادی و سیاسی و بین المللی میان ایران و آفریقای جنوبی 
را ضروری دانســت و با تاکید بر اســتقبال آفریقای جنوبی از عضویت 
جمهوری اسلامی ایران در  نشست سال آینده سران بریکس افزود: تلاش 
می کنیم ایران از طریق آفریقای جنوبی بتواند بهتر و بیشتر از گذشته با دیگر 

کشورهای آفریقایی، ارتباطات اقتصادی و تبادلات تجاری داشته باشد.

رئیس مجلس شورای اسلامی

بیگانگان نمی توانند ما را در مسیر 
منافع خود قرار دهند

 رضایی در بازدید از بندر امام و انبارهای ذخایر کالاهای اساسی

چشم انداز 2 ساله ذخیره کالاهای اساسی  
برای ایجاد امنیت غذایی

علی باقری در دیدار با معاون وزیر خارجه جمهوری آفریقای جنوبی

دستیابی به صلح و تامین ثبات بین المللی 
در سایه فقر، سرابی بیش نیست

ایرج گلشنی

Eghtesadsaramad.ir 


